

**Press Release**  
**Buyer-Seller Meeting (BSM)**  
**to promote Indusfood 2023**

**اجتماع البائع و المشتري (BSM)**  
**لترويج لمعرض Indusfood 2023**

A Buyer Seller Meeting (BSM) was organized by the Embassy for the visiting business delegation from Trade Promotion Council of India (TPCI), which had arrived in Baghdad to promote the 6<sup>th</sup> Indusfood Exhibition, South Asia's largest integrated Food Show, being held from 8-10 January, 2022 at Hyderabad.

2. TPCI is an apex trade and investment promotion organization supported by Department of Commerce, Government of India. It works toward facilitating the growth of Indian industry with global investment and trade opportunities. TPCI organizes specialized business events and also provides policy suggestion to the Government to promote trade and investment.

3. Ambassador presented an overview of the business and investment prospects, future trends, sectors of partnerships and regulatory provisions governing the trade and commercial activities in India. It was agreed that given the business constraints, as far as regulatory mechanisms / logistics issues, lack of banking channels, etc., the bilateral trade should be taken to the next level so that it realizes the true inherent potential. TPCI Representative, Mr. Ashok Sethi informed the meeting that this year 900 importers from 80 countries are expected to participate in B2B meetings with 400 prominent Indian F&B exporters. He requested the Iraqi businessmen in attendance to register themselves to participate in the exhibition to get attractive concessions, viz., US\$ 400 airfare discount, free airport pick-up / drop and hotel accommodation, etc. The TPCI delegation is also travelling to Erbil, Kurdistan to promote Indusfood in Kurdistan seeking the participation of Kurdish importers in Indusfood exhibition. India is a major supplier of rice, tea, meat and agro products to Iraq.

4. Ambassador averred that there is immense potential for exponential growth in export of Indian F&B products and services in the Iraqi market and called for concerted efforts by both sides to vigorously explore and expand the opportunities in Iraq. The participants expressed views about their firm desire to promote business relations between both the countries and further strengthen and reinforce business linkages. It was assured that Embassy would provide all necessary assistance, including facilitation of business visas to Iraqi business community.

05 December, 2022  
Baghdad

**خبر صحفي**

تم تنظيم اجتماع البائعين المشتريين (BSM) من قبل السفارة لوفد الأعمال الزائر من مجلس ترويج الصادرات الهندي (TPCI) ، والذي وصل إلى بغداد للترويج لمعرض Indusfood بنسخته السادسة، وهو أكبر معرض أغذية متكامل في جنوب آسيا ، والذي سيقام للفترة من 8 لغاية 10 يناير 2022 في حيدر أباد.

2. إن TPCI هي منظمة رئيسية وظيفتها تشجيع التجارة والاستثمار و تدعمها وزارة التجارة في حكومة الهند. المنظمة تعمل على تسهيل نمو الصناعة الهندية من خلال الاستثمار العالمي وفرص التجارة. تنظم TPCI فعاليات تجارية متخصصة وتقدم أيضاً اقتراحات سياسية للحكومة لتعزيز التجارة والاستثمار.

3. قدم السفير لمحة عامة عن آفاق الأعمال والاستثمار ، والاتجاهات المستقبلية ، وقطاعات الشراكات والأحكام التنظيمية التي تحكم التجارة والأنشطة التجارية في الهند. تم الاتفاق على أنه نظراً لقيود الأعمال ، فيما يتعلق بالآليات التنظيمية / القضايا اللوجستية ، ونقص القنوات المصرفية ، وما إلى ذلك ، ينبغي نقل التجارة الثنائية إلى المستوى التالي حتى تدرك الإمكانيات الحقيقية الكامنة. أبلغ ممثل TPCI ، السيد أشوك سيثي ، الاجتماع أنه من المتوقع أن يشارك 900 مستورد من 80 دولة هذا العام في اجتماعات B2B مع 400 من كبار المصدرين الهنود للأغذية والمشروبات. طلب من رجال الأعمال العراقيين الحاضرين تسجيل أنفسهم للمشاركة في المعرض للحصول على امتيازات مغزية ، أي ، خصم بقيمة 400 دولار أمريكي على تذاكر الطيران ، واستقبال / توصيل مجاني من المطار وإقامة فندقية ، وما إلى ذلك. كما يسافر وفد شركة TPCI إلى أربيل. كوردستان للترويج للصناعات الغذائية في كردستان سعياً لمشاركة المستوردين الأكراد في معرض Indusfood. الهند هي مورد رئيسي للأرز والشاي واللحوم والمنتجات الزراعية للعراق.

4. أكد السفير أن هناك إمكانيات كبيرة للنمو الهائل في تصدير منتجات وخدمات المأكولات والمشروبات الهندية في السوق العراقية ، ودعا إلى تضافر الجهود من كلا الجانبين لاستكشاف وتوسيع الفرص بقوة في العراق. أعرب المشاركون عن وجهات نظرهم حول رغبتهم الراسخة في تعزيز العلاقات التجارية بين البلدين وزيادة تعزيز وتقوية الروابط التجارية. تم التأكيد على أن السفارة ستقدم كل المساعدة اللازمة ، بما في ذلك تسهيل تأشيرات العمل لمجتمع الأعمال العراقي.

5 كانون الأول 2022

بغداد